
 
 

Mathieu Cockhuyt, 12de plaats Kamer 

Elke ploeg heeft een sterke 12e man nodig. Het is vanop die plaats op de Kamerlijst dat ik de eer heb 

om op 9 juni 2024 naar uw stem te dingen! Voor Vlaanderen. Voor welvaart. Dank voor uw steun. Dank 

voor uw vertrouwen! 

N-VA is de beste garantie op een welvarend Vlaanderen! 
Lagere belastingen, een kleinere overheid, een begroting op orde en een rechtvaardig sociaal beleid. 
Dat is goed bestuur. 
N-VA is de beste garantie op een veilig Vlaanderen! 
Veiligheid is een kerntaak van de overheid. Veiligheid is een garantie op vrijheid. Als criminoloog en 

bestuurskundige wil ik meebouwen aan onze veiligheidscultuur. We versterken de politie en werken 

de achterstand bij justitie weg. Wanneer straffen worden uitgesproken moeten ze ook worden 

uitgevoerd. Gedaan met de straffeloosheid. 

 

Alles begint en eindigt met welvaart 

➢ Vlamingen willen een sterke economie en genoeg geld kunnen verdienen om in hun 

levensonderhoud te voorzien. 

➢ Er moet voldoende en betaalbare energie zijn om onze economie te doen draaien. 

➢ Het passieve migratiemodel slaagt er te weinig in om nieuwkomers zowel sociaaleconomisch 

als cultureel te laten integreren. Landen zoals Australië en Canada slagen daar beter in met een 

activerend en gecontroleerd migratiesysteem. 

➢ Om de sociale zekerheid houdbaar te houden, moet er welvaart gecreëerd worden. Je kan geen 

sociale welvaartsstaat bouwen op een economisch kerkhof. De taart moet eerst groot genoeg 

gebakken worden om voldoende te kunnen herverdelen. Geen welzijn zonder welvaart. 

Aan de Vlamingen zegt de N-VA klaar en duidelijk: “U ligt terecht wakker van deze thema’s, want het 
gaat over uw welvaart. Die welvaart is de basis voor elke vorm van beleid. Onze zorg, ons onderwijs, 
onze infrastructuur, onze defensie, onze justitie en veiligheid … zijn allemaal gebouwd op welvaart. 
Alles begint en eindigt met die welvaart.” 

 

Als je een Europees kampioenschap van economische parameters zou organiseren, dan staat België op 

het podium in alle slechte categorieën: 

➢ Exploderende schuld 

➢ Quasi de slechtste begroting met oplopende tekorten 

➢ Hoge belastingen op arbeid en vermogen 

➢ Torenhoge overheidsuitgaven 

➢ Laagste economische groeiverwachtingen 

De situatie in België is ernstig, maar niet hopeloos.  

 

 

 



 
 

Hoe redden we de Vlaamse welvaart? 

Na het stellen van de diagnose volgt de behandeling. 

1. Begroting op orde. 

2. Lagere belastingen. Laat werken lonen. 

3. Rechtvaardig sociaal beleid. 

4. Investeren in innovatie. 

 

1. Begroting op orde 

Waarom is dat zo belangrijk? 

➢ Ongezonde begrotingen zorgen ervoor dat we in het vizier komen van de internationale 

markten. Dat leidt tot hogere rentes op onze schulden, waardoor er steeds minder 

budgetruimte is om beleid te voeren. 
➢ Er zijn tal van landen ten onder gegaan aan die negatieve spiraal, ook recent nog. Denk aan 

Griekenland tijdens de eurocrisis, of Argentinië gedurende de hele 21ste eeuw. Voorkomen 

is écht belangrijker dan genezen. Want een schuld- en rentespiraal is enorm moeilijk te 

doorbreken. Als het zo verdergaat zullen mensen van internationale instellingen uit het 

vliegtuig stappen en ons vertellen wat we moeten doen. 

 

➢ België heeft het grootste begrotingstekort van de EU, na Slovakije. Bij ongewijzigd beleid gaan 

we volgens het Internationaal Monetair Fonds (IMF) binnenkort naar het grootste 

begrotingstekort. 

➢ Het begrotingstekort bedroeg 0,7 procent van het bruto binnenlands product (bbp) op het 

einde van de Zweedse legislatuur (met N-VA in de regering). In 2023 bedroeg het 5 procent 

bbp. We gingen van een tekort van 5 miljard euro naar een tekort van bijna 30 miljard euro. 

➢ De Vivaldi-regering steekt deze barslechte evolutie stelselmatig op de covid- en de 

energiecrisis. Maar élk land heeft die crisissen moeten doorstaan. Dat is geen excuus. 
 

 

 



 
 

Wat maakt de N-VA geloofwaardig? 
➢ Vlaanderen is de enige entiteit in dit land die richting een begrotingsoverschot gaat bij 

ongewijzigd beleid. Het Brusselse tekort is zes keer groter en dat van Wallonië zelfs tien keer 
groter dan het Vlaamse tekort. En die twee begrotingen gaan in de verste verte niet richting 
een evenwicht. 

➢ Onder de Zweedse regering mét de N-VA ging de begroting wel de juiste richting uit. Onder 
minister van Financiën Johan Van Overtveldt daalde het begrotingstekort van 3,1 procent in 
2014 naar 0,7 procent in 2018. 

➢ Ook lokaal bestuurt de N-VA met de centen op orde. Kijk de begrotingen van de Vlaamse 
centrumsteden er maar op na. 

➢ Gemiddeld doen steden met N-VA-burgemeesters het veel beter dan die met burgemeesters 
van een andere partij. 

 

 

2. Lagere belastingen. Laat werken lonen 

Waarom is dat zo belangrijk? 

➢ Belastingen moeten voldoende laag zijn om werken en ondernemen te stimuleren. 

➢ Jammer genoeg wordt er nergens meer afgehouden van het loon dat werkgevers betalen dan 

in België. Dit land kent veruit de hoogste belastingdruk op arbeid ter wereld. Dat fnuikt onze 

competitiviteit en zorgt voor het terechte sentiment dat werken niet loont. Zo zijn er gevallen 

waarbij een alleenstaande ouder met kinderen ten laste meer overhoudt door niet te gaan 

werken en thuis te blijven met een leefloon dan te gaan werken aan een laag loon. En het 

verschil is niet klein: tot zelfs honderden euro’s. Dat kan niet. 

 

➢ De federale regering heeft geen enkele hervorming doorgevoerd om dit aan te pakken. Van 

een fiscale hervorming is niks in huis gekomen.  

➢ Integendeel, door de vertraagde indexatie van de belastingschalen steeg de loonwig (het 

verschil tussen bruto en netto) zelfs opnieuw een beetje, van 52 procent naar 53 procent. Voor 

elke 100 euro die een werkgever betaalt voor een werknemer, gaat in dit land dus 53 euro naar 

de staat. 

 



 
 

Wat maakt de N-VA geloofwaardig? 
➢ Wij kunnen op Vlaams niveau de jobbonus voorleggen. Die gaf een welgekomen extraatje 

aan mensen die werken voor een laag tot gemiddeld loon. We deden dit ter compensatie 
van de federale stilstand.  

➢ Onder de Zweedse regering voerde de N-VA de grootste lastenverlaging op arbeid in de 
moderne politieke geschiedenis door. De loonwig daalde van 55 procent naar 52 procent. 
Een verlaging van in totaal 8 miljard euro van de lasten op arbeid. 

 

 

3. Rechtvaardig sociaal beleid 

Waarom is dat zo belangrijk? 

➢ Sociaal beleid moet rechtvaardig zijn. Sociale uitgaven moeten gaan naar mensen die het écht 

nodig hebben. Enerzijds omdat dat gewoon correct is, anderzijds omdat onze sociale uitgaven 

onhoudbaar aan het exploderen zijn.  
➢ In 2013 bedroegen de sociale uitgaven 99 miljard euro, in 2023 meer dan 150 miljard. Als we 

dat aanhouden, overschrijden we tegen eind dit decennium de kaap van 200 miljard euro aan 

sociale uitgaven. Dat is volstrekt onbetaalbaar.  
➢ Ons sociaal beleid moet dus hervormd worden. Vandaag is het te open, te gul en te weinig 

selectief. Hét voorbeeld daarvan is de werkloosheidsuitkering. Die is in België, als enige land 

ter wereld, nog steeds onbeperkt in de tijd. 

 

➢ Vivaldi verhoogde de langdurige werkloosheidsuitkeringen met 7 procent, bovenop de index. 
➢ De leeflonen werden verhoogd met 12 procent, bovenop de index.  
➢ Allerlei sociale tarieven zijn uitgebreid. Tegenwoordig betaalt de overheid zelfs de WiFi van 

mensen die thuis blijven.  



 
 

➢ Oekraïners worden helemaal niet geactiveerd zoals in Nederland. Daar krijgen ze bed, bad, 

brood en een beperkt extra inkomen, het signaal dat men dient te werken voor de kost. Bij ons 

krijgen ze een volwaardig leefloon en de volledige catalogus aan sociale voordelen. Het gevolg: 

in Nederland hebben ze een veel hogere werkzaamheidsgraad bij Oekraïners dan bij ons. 

Wat maakt de N-VA geloofwaardig? 

➢ Op het Vlaamse niveau is het sociaal woonbeleid de belangrijkste sociale bevoegdheid.  
o Een sociale woning is geen ‘win for life’ meer. Om de negen jaar krijgt elk dossier nu 

een herevaluatie, op basis van de veranderde leefomstandigheden.  
o De N-VA voerde het buitenlandse eigendomsonderzoek in, waarbij mensen met een 

eigendom in het buitenland geen recht meer hebben op een sociale woning. Dat 
zorgde er al voor dat heel wat sociale woningen vrijkwamen voor mensen die het 
écht nodig hebben. Het leverde de overheid ook geld op. Stad Gent weigert echter 
mee te werken. 

o We voerden een middelentoets in die ervoor zorgt dat naast het inkomen ook 
gekeken wordt naar het vermogen. Mensen met een groot vermogen worden 
verwezen naar de private huurmarkt, zodat sociale woningen gaan naar mensen die 
het echt nodig hebben.  

o Daarnaast kwamen er verstrengde taalvoorwaarden en een verplichte inschrijving 
bij de VDAB voor wie recht wil hebben op een sociale woning. 

➢ De N-VA maakte een kader voor lokale besturen om voor wie meer dan twee jaar werkloos 
is een verplichte gemeenschapsdienst in te voeren.  

➢ Ook onder de Zweedse regering met de N-VA maakten we sociaal beleid rechtvaardiger: 
o sneller degressief maken van de werkloosheidsuitkering 
o verstrenging van de inschakelingsuitkering 
o afschaffing extra toeslagen voor wie niet werkt 
o strengere controles op misbruiken 
o inperking werkloosheidsperiodes als gelijkgestelde periodes voor de 

pensioenberekening 
 

 

4. Investeren in technologie 

Waarom is dat zo belangrijk? 

➢ Investeringen in innovatie en economische groei zijn noodzakelijk om de klimaatuitdaging aan 

te gaan. Wij zeggen neen tegen degrowth: het idee dat we onze welvaar moeten opgeven om 

het klimaat te redden.  
➢ We moeten adapteren en emissies reduceren door als Westers land nieuwe technologieën te 

creëren die overal ter wereld ingezet kunnen worden. Dat is de weg voorwaarts. 
 

 

 

 

 



 
 
Wat deed Vivaldi? 

➢ In vergelijking met de algemene overheidsuitgaven gaat er in België relatief gezien veel minder 

geld naar investeringen dan gemiddeld het geval is in andere landen. We geven vooral geld uit 

aan nieuwe  uitgaven, veel te weinig aan investeringen die ons op termijn geld opbrengen.  
➢ De wet op de kernuitstap is nog steeds niet afgeschaft. De meerderheidspartijen (ook Open 

Vld en cd&v) lopen zelfs weg uit de commissie als het N-VA-voorstel daaromtrent voor de 

zoveelste kerel op tafel komt. 
 

Wat maakt de N-VA geloofwaardig? 

➢ Op Vlaams niveau gaat meer dan 3 procent van het Vlaamse bbp naar onderzoek en 
ontwikkeling. We zijn daarmee een van de absolute topregio’s in Europa. We steken 
consequent onze nek uit om investeringen in innovatieve industrieën naar Vlaanderen te 
halen. Denk aan INEOS.  

➢ Tijdens de Zweedse regering deed de N-VA er alles aan om de kernuitstap af te wenden. We 
zijn er uiteindelijk in geslaagd om alle centrales die gingen sluiten te verlengen met tien jaar. 
Zelfs in moeilijke omstandigheden waarbij vooral Open Vld voluit ging voor een sluiting.  

➢ De N-VA wilde ook de afschaffing van de wet op de kernuitstap, maar dat kon toen helaas 
niet voor de coalitiepartners. Gwendolyn Rutten maakte er destijds openlijk een breekpunt 
van voor haar partij 

 

 

Sociaal strijdvaardig 

➢ Het kennen van de eigen afkomst is belangrijk voor de identiteitsvorming van kinderen. 

Daarom schaffen we de anonimiteit van sperma- en eiceldonoren af.  
➢ Ondertoezichtstelling van het ongeboren kind (of zwangere vrouw) moet worden toegepast als 

er gevaar is voor het kind. Daarnaast leggen we de focus op bijvoorbeeld een snellere 

uithuisplaatsing van het net geboren kind, thuisbegeleiding door de integrale jeugdhulp, een 

gedwongen opname van een zwangere alcohol- of drugsverslaafde moeder als ultimum 

remedium en een verbod op samenwonen met een kind na veroordeling voor kindermisbruik 

of -mishandeling.  

➢ Bij acuut gevaar voor een kind moet onmiddellijk worden ingegrepen. In de wet rond het 

beroepsgeheim concretiseren we de definitie van ‘noodtoestand’, waarbij de facto een 

meldingsplicht geldt voor elke burger én hulpverlener.  

➢ Asbestslachtoffers moeten klacht kunnen neerleggen tegen asbestbedrijven. Werknemers die 

ziek zijn geworden door blootstelling aan asbest, hebben recht op een schadevergoeding. Die 

wordt betaald door het Asbestfonds. Maar in dat geval vervalt voor die mensen het recht om 

de betrokken bedrijven voor de rechtbank te dagen. Toen de regering 30 jaar geleden het 

Asbestfonds in het leven riep, heeft Verhofstadt op het einde die voorwaarde toegevoegd. Zo 

blijft een bedrijf als Eternit en haar machtige familie Emsens buiten schot. Eternit was al 

decennialang op de hoogte van de gevaren, maar bleef gewoon verder werken. Ondertussen 

sterven er gemiddeld 300 mensen per jaar aan de gevolgen. Slachtoffers moeten blijven recht 

hebben op een broodnodige financiële tegemoetkomen maar moeten ook de keuze hebben 

om naar het gerecht te stappen om Eternit ter verantwoording te roepen. 



 
 

Veiligheid 

Wij willen een proactief veiligheidsbeleid waarbij de reeds beschikbare mensen en middelen op een 
efficiënte en doordachte manier worden ingezet en waar nodig worden verhoogd en gemoderniseerd. 
Een échte goed georganiseerde veiligheidscultuur waarin degelijke werkomstandigheden, een 
duidelijke taak- en bevoegdheidsverdeling en respect en waardering voor onze hulp- en 
veiligheidsdiensten centraal staan.  
 
Onze burgers hebben recht op efficiënte, goed georganiseerde en moderne politie- veiligheids- en 
inlichtingendiensten die niet alleen vandaag maar ook in de toekomst hun vrijheid en veiligheid kunnen 
en zullen blijven waarborgen.  
 
We maken dan ook komaf met het louter reactieve veiligheidsbeleid en kiezen opnieuw resoluut voor 
een doortastende, strategische en vooral proactieve aanpak. We zorgen voor de installatie van een 
échte veiligheidscultuur waarbij aandacht wordt besteed aan het volledige veiligheidsspectrum, van 
lokaal tot internationaal en van preventie tot bestraffing en nazorg. De veiligheid van onze burgers, 
onze kinderen en kleinkinderen vereist een permanente alertheid en zal voor de N-VA dan ook altijd 
met stip bovenaan de agenda (blijven) staan. 
 
Politie 
Elke dag opnieuw zijn duizenden politiemensen in de weer om ons te beschermen en om onze 
veiligheid te garanderen. Ze bestrijden overlast, geweld en criminaliteit en dit vaak met risico/gevaar 
voor hun eigen veiligheid en zelfs voor hun eigen leven. Deze mensen verdienen ons respect. Ondanks 
de enorme inspanningen die zij dag in dag uit leveren, worden we nog steeds te vaak teleurgesteld in 
de terechte verwachtingen die wij in hen stellen. Dit is echter zelden te wijten aan de politiemensen 
zelf maar wel aan de gebrekkige organisatie waarbinnen zij moeten functioneren, het tekort aan 
innovatieve middelen waarmee zij hun steeds complexer wordende taken moeten uitvoeren, de 
enorme verscheidenheid aan taken die zij bij gebrek aan andere uitvoerders er maar telkens weer 
moeten bijnemen, etc. 
 

➢ Kerntaken: we maken komaf met de starre structuren die binnen de politie nog steeds bestaan 
waardoor de noodzakelijke overheveling van bepaalde taken zowel binnen de politiediensten 
zelfs als naar andere actoren niet mogelijk wordt bemoeilijkt. De N-VA blijft er dan ook 
voorstander van om zoveel mogelijk oneigenlijke politietaken zoals o.a. het verlenen van 
advies inzake inbraakpreventie, de controle van conformiteit van voetbalstations, het verlenen 
van advies inzake verkeerseducatie etc. te laten uitvoeren door private (bewakings)diensten.  

➢ Om deze samenwerkingen te doen slagen zijn concrete en duidelijke afspraken inzake 
gegevensuitwisseling essentieel 

➢ We merken een verschuiving van zichtbare criminaliteit (diefstallen, vandalisme, geweld etc.) 
naar onzichtbare criminaliteit (cybercrime, ondermijnende criminaliteit etc.). Om deze 
verschuiving op een duurzame wijze aan te pakken moeten lokale zones zich dan ook kunnen 
specialiseren. Met een fusie van lokale politiezones creëer je eenheid van commando, kun je 
een eenvormig beleid voeren en kun je specialisaties doorvoeren in zowel de operationele 
werking als de werking achter de schermen. Vanuit de federale politie komt er een joint 
cybercenter, een gemeenschappelijk operationeel kennis- en expertisecentrum, om te komen 
tot een efficiënte, kwaliteitsvolle, geïntegreerde en gecoördineerde aanpak van 
cybercriminaliteit en optimale verwerking en exploitatie van cyberinformatie 

➢ We moeten de slagkracht van de gespecialiseerde eenheden van de federale politie dan ook 
verhogen door komaf te maken met het huidige tekort aan capaciteit en middelen  



 
 

➢ De wijk vormt de spil binnen ons veiligheidsbeleid en blijft dan ook een belangrijke draaischijf 
van informatie. We zetten dan ook in op een versterking van de wijkpolitie en onderzoeken 
het invoeren van digitale wijkagenten naar voorbeeld van onze Nederlandse noorderburen. 
De wereld van onze jongeren speelt zich immers niet meer alleen af in de fysieke wereld maar 
ook en dit steeds meer op het internet. Het is dan ook essentieel dat de wijkpolitie ook in deze 
onlinewereld aanwezig is om zo haar voeling met onze maatschappij en voornamelijk onze 
jongeren te behouden/te versterken 

➢ Het politieonderwijs: We maken komaf met een politieopleiding die is blijven steken in het 
verleden en kiezen resoluut voor uniformiteit, kwaliteit en transparantie:  

➢ Het is een collectieve verantwoordelijkheid om de strijd tegen drugs en de daarmee gepaard 
gaande ondermijnende criminaliteit écht serieus te nemen en prioritair en structureel op de 
politieke agenda te zetten door onder meer onze politie- veiligheids- en douanediensten de 
nodige personeels- en werkingsmiddelen te geven die zij nodig hebben om deze strijd écht te 
kunnen aangaan 
 

Justitie 
➢ We maken werk van een krachtdadige en consistente strafuitvoering waardoor het gevoel van 

straffeloosheid verdwijnt  
➢ De overbevolking van de gevangenissen wegwerken  
➢ Een centrale rol voor alle slachtoffers en hun nabestaanden: een pleidooi voor meer aandacht, 

ondersteuning en respect  
➢ Alternatieve straffen gericht inzetten 
➢ Geïnterneerden horen niet thuis in de gevangenis 
➢ Betere opvolging, therapie en begeleiding van (ex) gevangenen 
➢ We verstrengen de voorwaarden voor vervroegde vrijlating 

 
 

Betaalbaar wonen 

Bouwen. Bouwen. Bouwen. Want aanbod drukt de prijs. We mikken op een Vlaamse woningmarkt die 

de komende jaren op volle snelheid kan blijven draaien. Via een goed functionerende markt in 

samenspel met gericht overheidsinitiatief willen we voor alle Vlamingen een betaalbaar en kwalitatief 

dak boven het hoofd. 

Eigenaarschap blijft de prioriteit. De Vlaming heeft van oudsher een baksteen in de maag. De 72% aan 

huiseigenaars vormen de sterke ruggengraat van de woningmarkt. Dit eigenaarschap moeten we 

koesteren en toegankelijk houden voor de huidige en toekomstige Vlaamse generaties. Het bezitten 

van een eigen woning blijft de beste vorm van pensioensparen en de beste verzekering tegen armoede. 

De vastgoedmarkt blijft een vrije markt die onderhevig is aan vraag en aanbod. Als overheid faciliteren 

we de gezonde werking van de vastgoedmarkt en sturen we bij waar nodig. 

Confederalisme in functie van onze welvaart 

Het is duidelijk dat we binnen een model waarbij we afhankelijk zijn van de Waalse stem geen degelijk 

welvaartsbeleid kunnen voeren. We moeten dit land dus omvormen volgens een model dat Vlaanderen 

niet langer afhankelijk houdt van de linkse mentaliteit uit Wallonië. Een confederaal model dus. 

We willen dit niet louter uit flamingant fetisjisme. Maar eerst en vooral omdat het nodig is om onze 

Vlaamse welvaart veilig te stellen. Confederalisme is in dit land een voorwaarde geworden om nog aan 

deftig welvaartsbeleid te voeren. Zo kunnen we alle belangrijke hefbomen a priori naar Vlaanderen 



 
 
halen en in overleg met de Walen beslissen op welke terreinen we wél nog willen samenwerken – 

namelijk daar waar de voordelen groter zijn dan de nadelen. Samenwerking verloopt in zo’n model 

bottom-up, in plaats van volgens een opgelegd en ongewenst top-downmodel zoals nu het geval is. Dat 

zal leiden tot een veel gezondere dynamiek tussen de twee grote gemeenschappen. 

De N-VA pleit voor een slank minikabinet, gevormd vanuit meerderheden uit beide regio’s, met als 

prioriteit een sanering van de overheidsfinanciën.  

Het minikabinet bestaat uit één vicepremier per regionale regeringspartij. Terwijl zij de begroting op 

orde zetten, wordt tussen de twee taalgemeenschappen een confederale omslag onderhandeld en 

voorbereid. In een confederaal model schaffen we de monarchie en senaat af, en verminderen we het 

aantal parlementen en politici. 

Voor Vlaanderen. Voor welvaart. Dank voor uw steun. Dank voor uw vertrouwen!  

Mathieu Cockhuyt, 12de plaats Kamer. 

 

Vragen? Ik hoor ze graag: mathieu.cockhuyt@n-va.be 


